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Ramučiai, Kauno raj. 

Piliečių teisių gynimo asociacijos „Mūsų teisė“  

VEIKLOS ATASKAITA UŽ 2021metus 

1. ASOCIACIJOS VEIKLOS TIKSLAI  

Piliečių teisių gynimo Asociacija „Mūsų teisė“ įregistruota 2013 metų kovo 14 dieną, įmonės kodas 

303018946, Asociacijos įregistruotas  adresas Sakalų g.14, Sergeičikų II km., Kauno raj. Pagrindinis 

asociacijos tikslas nukreiptas į švarios ir saugios aplinkos puoselėjimą, taršos prevenciją ir informacijos 

teikimą bendruomenės nariams, jos teisių gynimas bei atstovavimas valstybinėse institucijose ,skatinimas 

aktyviau tuo domėtis ir prisidėti savo kompetencijomis prie vykstančių procesų, suteikiant informacijos apie 

vykstančius procesus mūsų seniūnijoje. Palaikyti draugiškus santykius kaiminystėje ir pagal galimybes 

prisidėti prie veiklų, jungiančių žmones bendrystei.  

Asociacijos tikslas taip pat yra skatinti mūsų bendruomenės pilietinį aktyvumą, dalyvauti savivaldos 

procesuose bei esant poreikiui – ginti viešąjį interesą. Kiti tikslai — atsižvelgiant į kiekvieno žmogaus bei 

šeimos unikalumą, rūpintis žmogaus gyvenimo visuomenėje kokybe bei asmenybės raiška viešoje (darbo 

rinka, profesinė veikla, dalyvavimas visuomenės gyvenime bei politikoje) sferoje, skatinti 

bendruomeniškumo jausmą, kurti saugią ir sveiką aplinką, ugdyti kultūrinę savimonę ir žmogiškąsias 

vertybes, puoselėti geros kaimynystės santykius.  

 

2. ASOCIACIJOS ATLIKTI DARBAI. APLINKOSAUGA. RAŠTAI 

2.1 Kreipėmės raštu (2021-01-18), į Aplinkos apsaugos departamentą (AAD) dėl Kauno MBA kvapų 

kontrolės, dėl privalomo nurodymo PN 21-28 nevykdymo dėl įmonėje rastų papildomų teršalų.  

2.2 Taip pat kreipėmės į Kauno MBA dėl PN 21-28 plano priemonių pateikimo (2021-01-15). 

Kreipėmės į Aplinkos ministeriją (2021-02-05), pateikdami skundą dėl Aplinkos apsaugos agentūros 

(AAA) neatsakymo į raštą dėl VŠĮ Kauno regiono atliekų tvarkymo centro komunalinių atliekų 

mechaninio- biologinio apdorojimo (MBA) įrenginio TIPK leidimo Nr. T-K.4-6-2015 panaikinimo  

per privalomą terminą 20d.d. Po tokio kreipimosi gavome atsakymą iš AAA, kad TIPK leidimo 

nenaikins, tačiau bus privalomas atlikti Kauno MBA papildomas PAV vertinimas 

2.3 Kreipėmės raštu į visus Kauno MBA dalininkus (2021-02-04)  su prašymu – parodyti pilietiškumą ir     

realų rūpestį Kauno miesto ir Kauno rajono savivaldybių gyventojų sveikata ir švaria aplinka ir NELEISTI 

Kauno MBA administracijai apskųsti teismui  2021 02 04 d. AAA priimtą sprendimą Nr. (30.1)-A4E-1429 dėl 

privalomos PAV procedūros atlikimo. Argumentavome, jog toks teisminis ginčas ne tik vilkintų 

gamtosauginių sprendimų priėmimą, bet ir akivaizdžiai pademonstruotų įmonės Kauno MBA bei jos steigėjų 

priešišką požiūrį į būtinus pokyčius ir gyventojų teisėtų interesų ignoravimą. Mūsų pastangos buvo nukreiptos 

į tai, kad situacija keistųsi iš esmės, o nebūtų vilkinami reikalingi procesai. Praėjus metams, turime 

pastebėti,kad šie visi mūsų veiksmai turėjo rezonansą ir pasikeitus Kauno MBA vadovui,  kvapų kontrolė 

ženkliai sustiprėjo ir buvo imtasi konkrečių priemonių, bandant suvaldyti kvapus. Teikėme AAD skundus 

dėl Kauno MBA sklindančių kvapų, stengėmės maksimaliai įtraukti Kauno AAD į skundų 

nagrinėjimą, atliekant kontrolę Kauno MBA (raštas 2021-03-18 Nr. (12.4)-AD5-4332) . Gautas 

atsakymas       (2021-04-21 Nr. 2-12 15.1.1 Mr2)  iš NVSC apie rastus TIPK leidimo pažeidimus 

Kauno MBA su viršytomis kvapų sklidimo vertėmis už teritorijos ribų. Mums buvo pateikti ir 

cheminių tyrimų protokolai.   

2.5 Stebėdami Kauno LEZ įsikūrusių įmonių veiklas, teikėme pastabas dėl reikalingumo atlikti PAV 

procedūras ar peržiūrėjome pateiktas ataskaitas, jei įmonių veiklose matomas galimas poveikis aplinkai 



(pvz. UAB “Finnfoam, UAB “Axioma Metering’). Taip pat dalyvavome šilumos tiekimo tinklų numatomo 

tiesimo nuo KKJ statybos projekto pristatyme visuomenei (2021-01-21). Tikslas – stebėti vykstančius 

veiksmus plečiamose gamyklose ir informuoti visuomenę aktyviau dalyvauti procesuose. Taip pat teikėme 

pastabas Aplinkos ministerijai dėl atliekų deginimo įrenginiuose susidariusių pelenų ir šlako numatomų 

naujų tvarkymo reikalavimų.  
2.6  2021-04-12 teikėme pastabas AAA dėl Kauno kogeneracinės jėgainės (KKJ) PAV vertinimo 

programos, nepritardami jėgainės pajėgumų didinimui. AAD raštu Nr.14/05/21-R1 (2021-07-16) mus 

informavo, kad “Išnagrinėję ir įvertinę Jūsų parengtą PAV programą, suinteresuotos visuomenės pasiūlymų 

įvertinimą, remdamiesi poveikio aplinkai vertinimo subjektų išvadomis,vadovaudamiesi Lietuvos 

Respublikos planuojamos ūkinės veiklos poveikio aplinkai vertinimo įstatymo 8 straipsnio 9-10 dalimi, šią 

PAV programą tvirtiname” 

2.7  2021-06-09 kreipėmės į Kauno rajono savivaldybę (KRS), taip pat į KKJ keldami klausimą dėl galimų 

ateityje KKJ transporto judėjimo krypčių, įrengus naują Ramučiuose kelio jungtį Gamybos gatve. Nerimą 

kelia vienas iš galimų sunkaus transporto srautų bei maršrutų judėjimo krypčių, transportuojant atliekas į ir iš 

Kauno kogeneracinės jėgainės (toliau KKJ) - nutiesus naują Gamybos gatvę, kuri sujungs Kauno LEZ Jėgainės 

g. (kur yra KKJ) su S.Žukausko gatve Ramučiuose. Atsakymai, kuriuos gavome tiek iš KRS, tiek iš KKJ mūsų 

nenuramino ir nesuteikė vilčių, kad šis maršrutas ateityje nebus naudojamas būtent šiam srautui. KRS atsakymo 

raštą apskundėme  Lietuvos administracinių ginčų komisijai (LAGK). Per ilgą susirašinėjimo laiką supratome – tokie 

ginčų nagrinėjimai Lietuvoje yra niekiniai ir jie nenagrinėja atsakymų turinio, o tik technines detales.  

 

 
 

2.8 Aktyviai dalyvavome numatomo statyti krematoriumo mūsų seniūnijoje, Pilėnų miške PVSV ataskaitų visuomenei 

pristatymuose. Informavome gyventojus apie tokius planus, skatinome visus prisijungti į diskusijas ir pastabų 

teikimus. Mūsų pastangų dėka, 2021-07-22 PVSV ataskaita nebuvo pateikta NVSC tvirtinimui, buvo rengiamas 

naujas pristatymas 2021-12-21 visuomenei. Naujai pateiktai ataskaitai taip pat teikėme pastabas ir prašėme NVSC 

tokios ataskaitos  netvirtinti. 2022-03-07 gavome atsakymą iš NVSC Nr. (2-11 4.80 Mr)2, kad PVSV ataskaita dėl 

krematoriumo statybos NEPATVIRTINTA ir jie prašo rengėjo ją patikslinti.  

Asociacija “Mūsų teisė” inicijavo susitikimą su Kauno rajono meru V.Makūnu bei jo komanda ir pristatė savo 

pastabas ir nerimą dėl šio taršos objekto atsiradimo mūsų Karmėlavos seniūnijoje.  

 

3.  ASOCIACIJOS ATLIKTI DARBAI. APLINKOSAUGA. VISUOMENINĖ VEIKLA 

 

3.1 Aplinkos ministro įsakymu Nr.AMP1 (2021-04-09) buvo atleista Aplinkos Apsaugos Agentūros direktorė 

Olga Vėbrienė, kuri jau spėjo įgauti pasitikėjimą visuomenėje ir mums teko su ja bendrauti, sprendžiant 

Kauno MBA kvapų problemas. Ši  nauja vadovė mus tikrai džiugino, nes po ilgų 5 metų neveiklumo, 

prasidėjo teigiami poslinkiai aplinkos apsaugos priežiūros institucijoje. Susivieniję su visos Lietuvos (ypač 

Vilniaus, Klaipėdos regionų) aktyvistais už aplinkos apsaugą lankėmės LR Seime, susitikome su Aplinkos 

ministru Somonu Gentvilu, beveik visomis politinių partijų frakcijomis ar atskirais jų nariais prašydami 

grąžinti Olgą Vėbreinę į užimtas pareigas. Rašėme raštus prezidentūrai, Seimo nariams, kad palaikytų mūsų 



prašymus. Savo palaikymui išleidome ir straipsnį, kuriuo dalinomės viešoje erdvėje . Deja, kol kas vyksta 

teismai ir AAD vadovė į pareigas dar nėra grąžinta (2022-03-10). http://musuteise.lt/aktualijos/  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
3.2 Dalyvaujame kiek galime visur,  kur žiniasklaida priima, viešinant aplinkosaugines problemas, susijusias su 

mūsų gyvenama teritorija. 2021 sausio mėn. asociacijos “Mūsų teisė”  pirmininkė Greta Varnaitė-Venskienė 

davė interviu Skirmanto Malinausko laidai  tyrime “Palikta viena prieš šiukšlių mafiją”. Šis tyrimas apėmė ne 

tik Kauno MBA problemas, su kuriomis gyvenome daugiau nei 5 metai, tačiau ir visoje Lietuvoje vykstančias 

aplikosaugines problemas. Ši laida sulaukė didelio peržiūrų skaičiaus (>86000), ją galima peržiūrėti čia: 

https://www.youtube.com/watch?v=DyZ3v0DRPGw&t=2384s  

 

 

 

 

 

 

 

 
3.3 Asociacija “Mūsų teisė” atsiliepė į VŠĮ “Žiedinė ekonomika” kvietimą padėti surasti aplink KKJ gyventojų, kurie 

augina vištas, kurios deda kiaušinius ir norėtų sudalyvauti olandų NVO „Toxical Watch“ atliekamame tyrime dėl 

dioksinų ir kitų pavojingų medžiagų išsiskyrimo. Mes padėjome paplatinti informaciją ir suradome keletą Ramučiuose 

įsikūrusių smulkių ūkių, kurie noriai sutiko dalyvauti 2 metų truksiančiame tyrime. 2022 metų pradžioje buvo gauti 

pirmieji tyrimų atsakymai ir pateikta prezentacija pdf. Formate. Pirminiai duomenys neatrodo nuteikiantys 

optimistiškai, nes buvo rasta nemažai kenksmingų medžiagų (dioksinų, furanų), kurios viršyjo leistinas normas. 

Norintys susipažinti su atasakita, prašome susisiekti el.p info@musuteise.lt arba tiesiai su Domantu Tracevičiumi el. p 

domantas@circulareconomy.lt   Mes paprašėme, kad šią ataskaitą pristatytų gyvai gyventojams, nes kyla įvairių 

klausimų. VŠĮ „Žiedinės ekonomikos“ direktorius Domantas Tracevičius pažadėjo,jog 2022 gegužės mėn. olandai 

pristatys patys gyventojams šią ataskaitą ir toliau tęs tyrimus.   
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3.4 Toliau vykdomas kartu su Kauno rajono savivaldybės Aplikosaugos skyriumi šulinių bei dirvožemio 

stebėjimo planas aplink Ramučius. Išskirtos 3 vietos: Ramučiuose, Biruliškėse ir Martinavos soduose.   

 

3.5 Nuolatos palaikome ryšį su nauju Kauno RATC direktoriumi Laurynu Virbicku bei Kauno MBA 

gamyklos nauju gamybos vadovu. 2021-11-24 su Ramučių seniūnaičiu Gintautu Funka buvom apsilankę 

gamykloje jų kvietimu, buvo parodyta ir išaiškinta, kas yra jau padaryta kvapų sklaidai mažinti, kas 

numatyta dar padaryti. Mes informuojame gyventojus apie jų atliekamus darbus ir galimas kvapo sklaidas, 

gyventojai bet kada patys gali atvykti į šią gamyklą ir užduoti patys klausimus. Mes savo ruožtu 

informuojame tiesiai direktorių, kai juntame smarvę, jie atitinkamai tikrina parametrus, kas vyksta 

gamykloje ir bendormis jėgomis bandome ieškoti priežastinių ryšių ir galimybių to išvengti. Davėme 

žurnalistam interviu apie pokyčius Kauno MBA. Plačiau apie galite tai pažiūrėti šiame video įraše: 

https://www.alfa.lt/aktualijos/aplinkosauga/ekovirusas-apie-atlieku-kvapu-kontrole-ir-ismestu-daiktu-

prikelima-antram-

gyvenimui/238003/?fbclid=IwAR2IJ9Ddu2oKjlOAH2ToWpwHm3HIlAw6O6ZDyCdZ9Ewenvr8QHj6Z

cunqzc 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

4 ASOCIACIJOS ATLIKTI DARBAI. TRANSPORTAS. 

4.1. Asociacija eilę metų vieną iš savo prioritetų yra paskyrusi transporto problemom spręsti aplink 

Ramučius, su kuriomis Ramučių gyventojai nuolat susiduria, plečiantis Kauno LEZ. Nuo 2017m 

sunkiasvorių transporto tranzitas per Ramučius 1919 kelyje Centrine gatve paleistas ir iki šiol tik 

intensyvėja. Sprendimų ieško Kauno rajono savivaldybė, tuo tarpu valstybiniu mąstu aplinkelis, 

kuris anksčiau buvo pristatomas visuomenei per laukus link antrojo LEZ – nebevystomas ir dabar 

yra kuriami nauji planai A1 ir A6 aplinkėlį daryti per Ramučių 1919 kelią S.Žukausko gatve, jį 

platinant iki 4 juostų. Asociacija nepritaria tokios I alternatyvos pasirinkimui ir nuolat rašo raštus, 

pastabas bei laikosi pozicijos, kad aplinkėlis turi aplenkti gyvenvietę rytinėje 1919 kelio pusėje   per 

laukus,o ne įsikirsti į gyvenvietės pagrindinę gatvę. Pastabos, su išdėstytais argumentais buvo 

nusiųsti KRS,  LAKD, UAB ‚Kelprojektui“, Valstybinei teritorijų planavimo ir statybos inspekcijai 

prie AM. Tačiau, panašu, kad mūsų pastabos iš esmės nėra vertinamos. Gaunami atsakymai 

netenkina nei gyventojų, nei verslo įmonių, kurios įsikūrę S.Žukausko g. Gyventojai surinko parašus, 

https://www.alfa.lt/aktualijos/aplinkosauga/ekovirusas-apie-atlieku-kvapu-kontrole-ir-ismestu-daiktu-prikelima-antram-gyvenimui/238003/?fbclid=IwAR2IJ9Ddu2oKjlOAH2ToWpwHm3HIlAw6O6ZDyCdZ9Ewenvr8QHj6Zcunqzc
https://www.alfa.lt/aktualijos/aplinkosauga/ekovirusas-apie-atlieku-kvapu-kontrole-ir-ismestu-daiktu-prikelima-antram-gyvenimui/238003/?fbclid=IwAR2IJ9Ddu2oKjlOAH2ToWpwHm3HIlAw6O6ZDyCdZ9Ewenvr8QHj6Zcunqzc
https://www.alfa.lt/aktualijos/aplinkosauga/ekovirusas-apie-atlieku-kvapu-kontrole-ir-ismestu-daiktu-prikelima-antram-gyvenimui/238003/?fbclid=IwAR2IJ9Ddu2oKjlOAH2ToWpwHm3HIlAw6O6ZDyCdZ9Ewenvr8QHj6Zcunqzc
https://www.alfa.lt/aktualijos/aplinkosauga/ekovirusas-apie-atlieku-kvapu-kontrole-ir-ismestu-daiktu-prikelima-antram-gyvenimui/238003/?fbclid=IwAR2IJ9Ddu2oKjlOAH2ToWpwHm3HIlAw6O6ZDyCdZ9Ewenvr8QHj6Zcunqzc


įmonės taip pat teikė pastabas. Mes, kaip asociacija, bandome prašyti valstybės rasti lėšų daryti 

normalų aplinkėlį per laukus, taip sujungiant A1 su A6 ir rinktis II alternatyvą. 

 
4.2 Kreipėmės ir į mūsų apylinkėje išrinktą Seimo narį Marių Matijošaitį, išdėstydami (jau kartodami 

tai ne primą kartą)  esamas problemas ne tik dėl aplinkėlio, siekio atstatyti buvuvsius draudžiančius 

krovininiam transportui kirsti Centrinę gatvę ženklus, prašydami pratęsti dviračių takus susisiekimui 

su Kaunu A6 kelyje nuo Karmėlavos, bet ir pabrėždami ties Narėpais atsiradusio poreikio statyti 

pėsčiųjų tiltą, kuomet ten buvo panaikintas bet koks praėjimas žmonėms, pastačius Kauno LEZ 

viaduką. Susitikimas Seimo nario su Kauno rajono savivaldybe įvyko 2021 gegužės mėn, tačiau 

jokių esminių pokyčių dar nesimato.  

https://www.lrt.lt/naujienos/eismas/7/1227247/kauno-r-gyventojai-tapo-prasmatnaus-kelio-ikaitais-

iki-stoteles-2-km-priversti-pedinti-palei-judria-gatve  
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https://www.lrt.lt/naujienos/eismas/7/1227247/kauno-r-gyventojai-tapo-prasmatnaus-kelio-ikaitais-iki-stoteles-2-km-priversti-pedinti-palei-judria-gatve


 

 

 

5 ASOCIACIJOS ATLIKTI DARBAI. BENDRUOMENINĖ VEIKLA 

 

5.4 Asociacijos narių bei vietinių gyventojų iniciatyva buvo sugalvotas projektas “Žydintys 

Ramučiai“ . Nuspręsta padaryti eksperimentą  - Centrinės gatvės žalius plotelius užsodinti 

žydinčios pievos sėklomis. Į talką prisijungė >25 savanoriai. Asociacija nupirko žemės, sėklų, 

pagamino ženklus draudžiančius mindžioti pasėtą vietą. Išleista 212,54 eur šiam projektui 

įgyvendinti. Taip pat buvo nupirkta geltonų krokų 1000 svogūnėlių (200 eurų) pabandymui 

užsodinti keletoje plotelių. Jei pasiteisins – 2022 metais planuojame užsodinti visuose žaliuose 

Centrinės g. ploteliuose, kad pavasarį Ramučiai anksti galėtų džiaugtis žydinčia gatve. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

5.5 2021-06-05 Kartu su grįžusiais emigrantais  Ramučiuose sugalvojome padaryti „Ramučių kiemų 

išpardavimą“ . Gyventojai buvo raginami išnešti į savo kiemus pardavimui, dovanojimui ar keitimuisi 

savo jau senai nebenaudojamus daiktus, knygas, drabužius ar kitus rakandus. Kas vienam 

nereikalinga – kitam gali būti lobis. Kad vaikučiams būtų smagiau, asociacija užsakė Burbulų dėdę, 

kuris linksmino vaikus ir suaugusius, bei suteikė puikią nuotaiką. Buvo pakabintas didelis plakatas su 

informacija, išdalintos skrajutės. Informaciją viešinome savo Facebook grupėje „Ramučių 

gyventojai“ bei internetiniuose portaluose. Asociacija šiam renginukui išleido 384,7 € 

https://kauno.diena.lt/naujienos/kaunas/miesto-pulsas/kiemo-ispardavime-ramuciuose-naminiai-vafliai-

vaiku-drabuziai-ir-teleskopas-1028744 

https://www.facebook.com/photo/?fbid=10218971935705666&set=oa.970616220145074 
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https://kauno.diena.lt/naujienos/kaunas/miesto-pulsas/kiemo-ispardavime-ramuciuose-naminiai-vafliai-vaiku-drabuziai-ir-teleskopas-1028744
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5.3  Jau antri metai, kai Asociacija “Mūsų teisė” pasinaudoja  nevyriausybinių organizacijų ir 

bendruomeninės veiklos stiprinimo veiksmų  planuose numatyta galimybe laimėti konkurso būdu lėšas 

projektams pagal 1.1.4 priemonę “Stiprinti bendruomeninę veiklą savivaldybėse”. Lėšas finansavimui 

skiria Socialinės Apsaugos ir Darbo ministerija. Pagal šią priemonę bendruomenių akcijų bei iniciatyvų, 

skirtų viešųjų erdvių ir aplinkos kokybei gerinti, organizavimas, siekiant tamsiuoju paros metu 

(prieškalėdiniame laikotarpyje) apšviesti dekoraciniais elementais atnaujintą Ramučių kultūros centro 

pastatą kartu su mokykla bei biblioteka. Buvo pateikta konkursui paraiška “Šviečiantis Ramučių 

kultūros židinys 2021”.   Ši priemonė, tai  projekto „Šviečiantys Ramučiai 2020“ tąsa, kai konkurso 

būdu laimėtos lėšos praėjusiais metais buvo panaudotos Ramučių Centrinės gatvės elektros stulpų 

dekoracijai šviečiančiomis dekoracijomis. Šių metų teiktas projektas “Šviečiantis Ramučių kultūros 

židinys 2021” taip pat laimėjo konkursą ir jį sudarė dvi dalys: “Šviesa prieš tamsą” ir “Noriu tobulėti” 

Projektui iš viso buvo skirta 2072 €. Pirmai daliai „Šviesa prieš tamsą“ buvo panaudota 1410 €. Buvo 

nupirktos 8 vnt langų dekoracijos languose mokykloje (1080 €) bei girliandos kultūros centre (410 €).  

Papildomos 2 vnt  langų dekoracijos bibliotekoje buvo nupirktos  iš asociacijos lėšų (270 €). Antrajai 

daliai „Noriu tobulėti“ iš projekto lėšų buvo panaudota 662 € vaikų edukacijos priemonėms bei 

matinimui.  http://musuteise.lt/naujienos/  
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5.4 2021 metus tradiciškai užbaigėme konkursu „Šviečiantys Ramučiai 2021“, kur vėl raginome puoštis 

gyventojus savo kiemus, namus, langus šventinėmis šviečiančiomis dekoracijomis ir dalintis savo 

nuotraukomis mūsų grupėje. Apdovanojome visus užsiregistravusius gyventojus manadarinų dėžėmis 

bei specialiai iškeptais tortais. Prizams išleista 237,14 € 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

6 ASOCIACIJOS VEIKLOS TIKSLAI IR UŽDAVINIAI 
 

6.1. 2021 metų gale asociacija turėjo 26 narius, 2020 metų gale asociacija turėjo 25 narius. 

6.2  Veiklos tikslai, išsikelti 2020 metais pilnai įgyvendinti. 2022 metams tikslai išlieka panašūs: siūloma 

tęsti pasiteisinusį konkursą „Šviečiančių Ramučių“ tematika ir toliau, kuris labai apjungė bendruomenę ir 

įtraukė didelę dalį Ramučių gyventojų, puošiant savo namus ir kiemus ir kaimyniškai bendraujant. 

Planuojama tęsti 2021 naujai sugalvotą veiklą  „Ramučių kiemų išpardavimas“ , kuris sulaukė itin didelio 

gyventojų palaikymo ir prašymo vėl jį kartoti. Didesnių konkrečių planų nenusimatome, nes itin nestabilioje 

ekonominėje ir politinėje situacijoje daug planuoti negalime, nes planai gali smarkiai skirtis nuo darbų. Todėl 

paliekame savo tolimesnę kryptį – kovą už visos bendruomenės teisę į švarų orą ir jei reikės - teisę gintis 

teismuose. Taip pat išlieka siekis gražinti Ramučių gyvenvietę ir daryti ją patrauklia čia gyvenantiems 

žmonėms pagal savo galimybes. Neatsisakome plano išleisti foto knygą-albumą „Neregėti Ramučiai“ su 

mūsų gyventojo ir nario fotografo Dariaus Merkšaičio fotografijomis ir galbūt kitų gyventojų atsiųstomis 

nuotraukomis. Jei pavyktų – toks albumas būtų puiki dovana būsimiems konkursams kaip prizai, taip pat 

puiki reklama apie Ramučius bei  graži dovana mūsų remėjams.  

     Pirmininkė 

    Greta Varnaitė-Venskienė 

   


